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Rada Powiatu Wołowskiego 
Radni - Sesja 

Protokół nr XXV 

XXV Sesja w dniu 25 listopada 2020  

Obrady rozpoczęto 25 listopada 2020 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 17:47 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 17 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Borkowski  

2. Janusz Dziarski  

3. Artur Fojt  

4. Michał Gołąb  

5. Bartosz Granat  

6. Jarosław Iskra  

7. Stanisław Jastrzębski  

8. Kamil Jeżyna  

9. Janusz Kawalec 

10. Wacław Kwiek  

11. Maciej Nejman 

12. Kazimierz Pakulski 

13. Zbigniew Posacki  

14. Zbigniew Skorupa  

15. Józef Szumilas  

16. Urszula Wojtyło 

17. Anna Wróbel  

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego P. Janusz Kawalec otworzył XXV Sesję w dniu 

25 listopada 2020 br.  

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

P. Kamil Jeżyna zaproponował, aby punkt 5 porządku posiedzenia: sprawozdanie Starosty 

przenieść przed uchwały budżetowe.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosku radnego P.  Kamila Jeżyny, aby przenieść punkt dot. sprawozdania Starosty  z prac 

Zarządu przed uchwały budżetowe punkt 9, pozostałe punkty zostaną przesunięte wyżej.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Bartosz Granat, Jarosław Iskra , Stanisław 

Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Gołąb  

NIEOBECNI (1) 

Anna Wróbel  

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad ze zmianami.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (1) 

Anna Wróbel  

 

Pan Przewodniczący zarządził przerwę celem dokonania zmian w porządku posiedzenia. 

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Przewodnicząc Rady P. Janusz Kawalec odparł, iż protokół z XXIII został przyjęty na XXIV 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Wołowskiego. Protokół z ostatniej Sesji nie został 

przygotowany, więc punkt nie będzie zrealizowany.  

 

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

 

Ze względu na zdalny charakter Sesji punkt nie zostanie zrealizowany.  

 

 

5. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Wołowskiego na rok 2021. 

P. Barbara Kuchmister-Merta przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Wskazała, 

iż przygotowany został  nowy grafik dyżurów aptek na rok 2021. Otrzymaliśmy opinię  

samorządów gminnych oraz  Samorządu Aptekarskiego. Samorządy gminne wydały 

pozytywne opinie, natomiast Samorząd Aptekarski zakwestionował grafik. W ostatnich latach 

Samorząd Aptekarski kwestionował zasadność dyżurów w Brzegu Dolnym oraz w Wołowie. 

Dolnośląska Izba Aptekarska postuluje, aby dyżury nocne były zawieszone na czas pandemii. 

Po interwencjach aptekarzy w sprawie zawieszenie dyżurów nocnych w czasie pandemii w  

marcu br. wystąpiliśmy z wnioskiem do Wojewody Dolnośląskiego. Wojewoda Dolnośląski 

wypowiedział się, iż „zgodnie z obowiązującymi przepisami nie ma podstaw prawnych do 
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zawieszenie pełnienia dyżurów nocnych oraz zmiany godzin otwarcia aptek, które mogłyby 

spowodować ograniczenie dostępności świadczeń aptek ogólnodostępnych w porze nocnej, w 

niedziele i święta oraz inne dni wolne od pracy”. Opinia Dolnośląskiej Izby Aptekarskiej nie 

jest wiążąca. W trosce o zdrowie i bezpieczeństwo mieszkańców powiatu wołowskiego grafik 

został opracowany w ten sposób, że dyżury są ustalone równocześnie w Brzegu Dolny oraz w 

Wołowie. W niedziele i święta apteki pracują zgodnie z harmonogramem. Grafik dyżurów na 

rok 2021 został wysłany aptekarzom celem  zapoznania się. Jedna z aptek zakwestionowała 

dyżur nocny argumentując, iż stanowi zagrożenie w czasie pandemii. Grafik został 

przygotowany uczciwie, dyżury nocne zostały podzielone po równo.  

P. Jarosław Iskra zapytał, czy apteki mogą zrezygnować z dyżurów i nie przyjąć grafiku?  

P. Barbara Kuchmister-Merta odpowiedziała, iż wg przedmiotowych przepisów prawnych 

apteki zobowiązane są do pełnienia dyżurów. Nadto nadzór w tej kwestii sprawuje Główny 

Inspektorat Farmaceutyczny. Apteki zobowiązane są do pełnienia dyżurów zgodnie z 

przepisami prawa.  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej P. Stanisław Jastrzębski odparł, iż 

opinia komisji jest pozytywna.   

 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Wołowskiego na rok 2021.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas , Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (1) 

Anna Wróbel  

 

 

6. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia Programu 

Współpracy Powiatu Wołowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2021 r. 

 

P. Magdalena Górak-Kaleta przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Wskazała, iż ustawa o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie nakłada na 

jednostki samorządu terytorialnego obowiązek tworzenia programów współpracy z 

organizacjami pozarządowymi. 

Program współpracy jest dokumentem,  określającym zasady polityki realizowanej przez 

organ administracji publicznej wobec sektora pozarządowego. Przyjmowanie programów 
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współpracy z organizacjami pozarządowymi jest zgodnie a art. 5a ust 1 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie, obowiązkiem każdej JST.  

Program będący załącznikiem do niniejszej uchwały określa zakres i formy współpracy 

finansowej oraz pozafinansowej, a także zadania priorytetowe w zakresie współpracy Powiatu 

Wołowskiego z organizacjami w 2021 roku.  

Zgodnie z uchwałą Rady Powiatu Wołowskiego z 27 września 2010 roku w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu konsultacji z organizacjami pozarządowymi aktów prawa 

miejscowego, program podlegał konsultacjom. Zostały one ogłoszone 28 października 2020 r. 

i trwały od 05  do 12 listopada 2020 r. Projekt programu został zamieszczony na stronie 

internetowej, w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń w Starostwie 

Powiatowym w Wołowie. W ramach konsultacji zorganizowano w dniu 09 listopada 2020 r. o 

godz. 17.00 otwarte spotkanie konsultacyjne w formie online. W spotkaniu udział wzięło 

Stowarzyszenie Razem dla Rozwoju z Wińska. Stowarzyszenie nie wniosło uwag do projektu 

programu. W wyznaczonym, końcowym terminie konsultacji tj. do 12 listopada nie wpłynęły 

żadne uwagi do projektu programu. Rada Powiatu Wołowskiego, przyjmując niniejszą 

uchwałę, wyraża wolę realizacji swoich zadań ustawowych, w zakresach gdzie jest to 

możliwe, w ścisłym współdziałaniu z organizacjami. Podjęcie uchwały oraz programu jest w 

pełni uzasadnione. 

P. Zbigniew Posacki zapytał dlaczego w tym roku nie został ogłoszony konkurs na zadania 

wymienione w tym programie m.in. kultura czy sport? Zawnioskował, aby opracować 

wymogi w rejestrze organizacji pozarządowych, by można było podać więcej informacji 

takich jak: skład zarządu, sposób reprezentowania podmiotu, czy data wpisu do rejestru. 

Analogicznie  jak do Krajowego Rejestru Sądowego. Organizacja mogłaby to wygenerować 

online. Taki zapis nie powodowałby utraty dotacji przez organizacje.  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej P. Stanisław Jastrzębski odparł, iż 

opinia komisji jest pozytywna.   

Przewodniczący Rady P. Janusz Kawalec poprosił o sprawdzenie kworum.  

Przewodniczący potwierdził, iż w Sesji uczestniczy 17 radnych. 

 Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia Programu 

Współpracy Powiatu Wołowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2021 r..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, 

Anna Wróbel  
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7. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie i przechowywanie pojazdów oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od 

usunięcia pojazdu na rok 2021. 

P. Arkadiusz Muszyński przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Wskazał, iż 

stawki, które w tym roku zostały zaproponowane w projekcie uchwały są analogiczne do 

ubiegłego roku. Zgodnie z aktualnym orzecznictwem co do zasady stawki, które przyjmuje 

Rada powinny być tożsame ze stawkami, czy z kosztami, które Powiat ponosi w związku z 

realizacją usługi usuwania i przechowywania pojazdów.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska P. Kamil Jeżyna 

odparł, iż opinia komisji jest pozytywna. Wskazał, iż w uzasadnieniu tejże uchwały podano 

aspekt finansowy co wskazuje sposób jednoznaczny, że zadanie jest mocno deficytowe dla 

Powiatu. Pamiętając z poprzedniego roku deficyt ma tendencję narastającą. P. Jeżyna poprosił 

o ewentualne potwierdzenie, bądź wyprowadzenie z błędu.  

P. Skarbnik odpowiedziała, że zadanie nawet w 50% nie jest finansowane z dochodów 

Powiatu z tytułu opłat oraz kar za usuwanie pojazdów. Nie mniej jednak P. Arkadiusz 

Muszyński wyjaśnił na posiedzeniu Komisji Gospodarki, Budżetu, Infrastruktury i 

Środowiska, iż nie wynika to z bieżącej działalności w tym zakresie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie i przechowywanie pojazdów oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od 

usunięcia pojazdu na rok 2021. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, 

Anna Wróbel  

 

8. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr 

XVII/128/20 Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 30 kwietnia 2020 r. w sprawie określenia 

zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2020 r. 

 

P. Małgorzata Tkaczyk przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  Wskazała, iż w 

związku z rezygnacją dwóch osób niepełnosprawnych z podpisania umowy na likwidację 

barier architektonicznych, tj. na zakup schodołazu oraz dostosowania łazienki dla osoby 

niepełnosprawnej zaproponowała  przeniesienie środków w wysokości 12.600,00 zł z zadania 

„dofinansowanie do likwidacji barier architektonicznych w komunikowaniu się i 

technicznym” na zadanie pod nazwą „ dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, 
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przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze”. Po dokonanym przeniesieniu środków 

finansowych będzie można zrealizować złożone wnioski dot. dofinansowania zakupu 

wózków inwalidzkich dla trzech osób niepełnosprawnych w tym dla jednego dziecka. Dodała, 

iż podczas posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska radny P. 

Józef Szumilas zwrócił uwagę, iż jest błąd w uzasadnieniu. Dokonano korekty uzasadnienia w 

zakresie wskazanej kwoty przeniesienia, która wynosi 12.600,00 zł zamiast błędnie wskazanej 

10.000,00 zł.  

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej P. Stanisław Jastrzębski odparł, iż 

opinia komisji jest pozytywna.   

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska P. Kamil Jeżyna 

odparł, iż opinia komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr 

XVII/128/20 Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 30 kwietnia 2020 r. w sprawie określenia 

zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2020 r. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, 

Anna Wróbel  

 

9. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między 

sesjami. 

 

Starosta P. Janusz Dziarski wskazał, iż aktualna informacja na temat zadań inwestycyjnych, 

zostanie rozesłana do Radnych. Dodał, iż w dniu wczorajszym miał miejsce odbiór 

techniczny drogi w miejscowości Pierusza. Inwestycja została zakończona i wykonana 

zgodnie z obowiązującymi przepisami. Aktualnie trwa remont drogi wojewódzkiej w Wińsku 

ul. Mickiewicza. P. Starosta poinformował, iż zgodnie ze złożoną deklaracją na poprzedniej 

Sesji zwrócił się do Prezesa Powiatowego Centrum Medycznego w Wołowie sp. z o.o. P. 

Piotra Burdacha w sprawie złożenia wyjaśnień dotyczących zdarzenia jakie zostało opisane w 

złożonej skardze. 

P. Kamil Jeżyna zaproponował ,aby na przyszłość punkt – sprawozdanie Starosty z 

wykonania uchwał Rady Powiatu i Zarządu między sesjami – znajdował się w dalszych 

puntach porządku posiedzenia. Dodał, iż w  Statucie Powiatu Wołowskiego w § 24 ust. 1 pkt. 

5 jest mowa o sprawozdaniu z działalności Zarządu, co powinno zawierać sprawozdanie w 

szczególności precyzuje ust. 4.  
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P. K. Jeżyna wskazał, iż mając na względzie treść przedmiotowego zapisu, to nie jest on 

realizowany w pełni. Jest to uwaga i prośba na przyszłość, aby wykazywać aktywności 

Członków Zarządu, Starosty poza posiedzeniami Zarządu. Tego w główniej mierze brakuje. 

Nadto Statut Powiatu Wołowskiego zobowiązuje Przewodniczącego Rady do przedstawiania 

informacje ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. Z uwagi na treść zapisu 

zasadnym jest, by ten punkt również był realizowany.  

P. Bartosz Granat wskazał, iż skarżący skontaktował się z nim. Dodał, iż za zgodą skarżącego 

rozesłał skargę Radnym. Zwrócił się do  P. Starosty, aby zapytał Prezesa P. Piotra Burdacha 

w jaki sposób partnerka skarżącego może udzielać pełnomocnictwa dla swojego partnera? 

P. Starosta wskazał, iż sprawą zajmuje się Prezes Piotr Burdach. Dodał, iż P. Prezes zwrócił 

w kwestii formalnej o przedstawienie pełnomocnictwa P. Tomasza. Zaapelował, aby 

pozostawić kwestię wyjaśnienia sprawy właściwym organom.  

P. Urszula Wojtyło zwróciła się, by odpowiedź na interpelację, którą otrzymała od Prezesa P. 

Burdacha została przesłana Radnym celem zapoznania. Nadto na Sesji Rady Powiatu w dniu 

27 października br. zapytała o firmę, która została wyłoniona w przetargu w podanych 

miejscowościach. Była deklaracja, iż odpowiedź zostanie wysłana elektroniczne. P. Posacki 

odpowiedział, iż prawdopodobnie była to firma „AWIS”.  Ponadto w dniu 17 listopada br. na 

posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych poprosiła o przesłanie 

protokołu pokontrolnego dot. przeprowadzonej kontroli w Wydziale Edukacji oraz 

udostępnienie protokołu wszystkim radnym.  

P. Bartosz Granat zapytał o projekt budżetu na rok 2021?  Kiedy będzie gotowy? 

 P. Skarbnik odpowiedziała, iż projekt budżetu w zasadzie jest już opracowany. W dniu 

dzisiejszym projekt miał zostać wysłany do Członków Zarządu. Natomiast  projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej w części tabelarycznej jest opracowany, pozostała już 

tylko część opisowa. W najbliższym czasie zostanie przedstawiony Radzie oraz Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej.  

P. Kamil Jeżyna zapytał, czy P. Starosta zwrócił się do Prezesa P. Burdacha o przedstawienie 

stanowiska w sprawie skargi. Czy ze strony Zarządu, albo Starosty były podejmowane jakieś 

działania?  Zapytał w jaki sposób Pan Starosta sprawuje nadzór właścicielski i wykonuje 

prawo udziałowca PCM-u? Trzecie pytanie dotyczy sytuacji epidemiologicznej w powiecie, 

ponieważ nie było informacji na ten temat w sprawozdaniu, ani w części ustnej.  

P. Starosta odpowiedział, że kontaktował się z Prezesem P. Burdachem w tej sprawie. Prezes 

wypowie się w sposób kompleksowy i równocześnie przedstawi szczegółowego informacje, 

które można udostępnić z uwagi na ochronę danych osobowych. Dodał, iż Prezes sprawę 

wyjaśnia. Odnośnie sytuacji epidemiologicznej dostępne publicznie komunikaty o ilości 

zachorowań na terenie naszego Powiatu. Powiat Wołowski  jest w ścisłej czołówce 

województwa dolnośląskiego w kwestii liczby zachorowań na 10.000 mieszkańców licząc od 

początku pandemii. Jest kilka takich miejsc, które można określić ogniskami np. ZOL 

Wołowski, Szpital w Lubiążu tj. miejsca gdzie przebywają duże skupiska ludzi. Również w 

samym Starostwie Powiatowym w Wołowie zdarzyło się kilkanaście przypadków samych 

zachorowań na Covid-19. Większość tych pracowników wróciła do zdrowia i do pracy. Były 

takie momenty, że w poszczególnych działach byli nieobecni pracownicy z powodu choroby. 

Obecnie pracownicy pracują stacjonarnie lub zdalnie. Dzięki zdalnej pracy osoby, które 
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odbywały kwarantannę pracowały zdalnie. Również placówki oświatowe mimo pandemii 

pracują.  

P. Zbigniew Posacki zapytał, czy P. Starosta jako Szef Powiatowego Zespołu Zarządzania 

Kryzysowego zainteresował się sprawą zgonów w powiecie wołowskim? Czy jest to 

spowodowane brakiem podstawowej opieki zdrowotnej? Zapytał, dlaczego nie został 

ogłoszony otwarty konkurs dla organizacji pozarządowych w 2020 roku? Kolejną sprawą są 

petenci, którzy skarżą się, że nie mogą dostać żadnego potwierdzenia przekazania 

dokumentów.  

P. Starosta odpowiedział, że pracownicy w Starostwie zachorowali, ale powoli wracają do 

pełni sił. Wpuszczenie osób z zewnątrz skutkowałby prawdopodobnie wzrostem zachorowań. 

Dodał, iż pisemne zapytanie zostało wysłane do wszystkich trzech gmin powiatu 

wołowskiego w zakresie przedłożenia informacji statystycznej odnośnie ilości zgonów w 

poszczególnych miesiącach od początku 2019 roku do 20 listopada 2020 roku. Odpowiedź 

zostanie przedłożona Radnym. Odnośnie konkursu, możliwe że na wiosnę zostanie 

ogłoszony. Obecnie z uwagi na Covid-19 jest niemożliwy do zrealizowania.  

P. Wicestarosta dodał, że Zarząd nie podjął decyzji o ogłoszeniu konkursu dla organizacji, 

ponieważ większość wniosków dotyczy dużych imprez, które i tak nie mogłyby się odbyć. 

Ogłaszając konkurs można było narazić organizacje na zwrot dotacji wraz z odsetkami. Nie 

zostałyby osiągnięte rezultaty. Małe granty też nie cieszyły się zainteresowaniem. Było tylko 

5 telefonów w tej sprawie. W listopadzie wpłynęła jedna oferta. Może w przyszłym roku 

będzie możliwość ogłoszenia konkursu i duże imprezy się odbędą.  

Po krótkiej przerwie powrócono do obrad.  

P. Kamil Jeżyna odniósł się do braku odpowiedzi na swoje pytania. Stwierdził, iż jego pytanie 

nie dotyczyło stanu zdrowia pacjentki, a procedur szpitalnych. Dodał, iż możliwe, że jest taka 

procedura, że szpital wołowski nie przyjmuje pacjentów bez skierowań lekarskich. W tym 

zakresie P. Jeżyna oczekiwał odpowiedzi. W sprawie narzędzi, które P. Starosta wykorzystuje 

wykonując uprawnienia nadzoru właścicielskiego – P. Jeżyna podziękował za odpowiedź i 

informację o  spotkaniu. Zapytał, czy w roku 2020 Zarządowi Powiatu Wołowskiego zostało 

przedłożone sprawozdanie członków Rady Nadzorczej „PCM” będących przedstawicielami 

Powiatu Wołowskiego? Zapytał, jak w obecnej sytuacji epidemicznej wygląda praca 

Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, czy w ostatnim czasie odbyło się 

posiedzenie?  

P. Starosta wskazał, iż wg wiedzy jaką posiada z rozmów z Prezesem P. Burdachem karetką 

przywożeni są pacjenci ze stwierdzoną chorobą lub osoby u których podejrzewa się Covid-19. 

Są trzy łózka z respiratorem. Wtedy akurat były zajęte. Jeszcze zanim powstał szpital zakaźny 

na polecenie Wojewody Dolnośląskiego, te łóżka już funkcjonowały. P. Starosta liczy na to, 

iż sprawa zostanie szczegółowo wyjaśniona. Natomiast odnośnie Zespołu Zarządzania 

Kryzysowego został on zwołany na poniedziałek na godz. 13:00, odbędzie się w sposób 

zdalny. Zostali  zaproszeni burmistrzowie gmin, dyrektor Sanepidu, Komendant Powiatowej 

Straży Pożarnej, Komendant Komendy Powiatowej Policji, Prezes PCM-u. Wszystkie 

instytucje, które w sposób pośredni bądź bezpośredni odpowiadają za stan sanitarno-

epidemiologiczny na terenie powiatu wołowskiego. Odnośnie pytania dotyczącego 

sprawozdania Rady Nadzorczej wymaga to sprawdzenia. 
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P. Bartosz Granat wrócił do sytuacji, która miała miejsce w ostatnim czasie przed szpitalem. 

Wskazał, iż jeśli jest ewidentne zagrożenie życia to człowiekowi trzeba pomóc, a nie patrzeć 

na to, czy jest wolne łóżko i zachowana procedura.  

P. Starosta odpowiedział, że udzielanie pomocy to możliwość podłączenia pacjenta do  

respiratora. Lekarz, który respirator obsługuje był niedostępny z powodu choroby. Osoba, 

która otrzymała wynik pozytywny powinna wezwać karetkę pogotowia, która udzieli pomocy 

lub dowiezie do szpitala. Sytuacja wymaga szczegółowego wyjaśnienia. Sprawę wyjaśnią do 

tego uprawnieni. Bez wątpienia pozostaje, iż należy człowiekowi pomóc.  

P. Wicestarosta. Wskazał, iż pacjentka ostatecznie znalazła pomoc w naszym szpitalu. Nikt z 

nas, ani nikt z naszej rodziny nie chciałby znaleźć się w podobnej sytuacji. Miejmy nadzieję, 

że podobna sytuacja nie będzie już nigdy miała miejsca. Na oddziale „covidowym” nie ma 

izby przyjęć,  pacjenci kierowani są przez dyspozytora. Zawinił tutaj system w momencie, 

kiedy po raz pierwszy została wezwana karetka. To dyspozytor powinien wskazać szpital. Jest 

to spowodowane brakiem miejsc w szpitalu i zajętymi karetkami pogotowia. Na temat skargi 

niech się wypowie NFZ oraz Prezes P. Burdach. Rada nadzorcza powinna to sprawdzić.    

P. Zbigniew Posacki odniósł się do konkursu, iż miał na myśli drugą połowę roku i nie chodzi 

o duże imprezy. Oczywiste, że w tym roku nie odbywają się imprezy. Jednak wydarzenia 

sportowe odbywają się. Urząd Marszałkowski ogłasza konkursy. Nie ma powodów, aby w 

drugiej połowie roku nie ogłaszać konkursu. Jest program współpracy i należy go realizować. 

Na wiosnę owszem, sytuacja była niepewna i taka decyzja została podjęta.  

P. Urszula Wojtyło zapytała, czy jest przygotowany plan spotkania Powiatowego Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego?  Czy w planie jest uwzględniona kwestia usytuowania 

izolatorium na terenie powiatu wołowskiego, z uwagi na wysoki wskaźnik zachorowalności w 

powiecie, który wynosi 270 zachorowań na 10.000 mieszkańców. To działanie byłoby mocno 

prewencyjne. Czy uwzględniana jest możliwość pozyskania sprzętu z innych źródeł niż NFZ?  

Szpitale w Trzebnicy i Miliczu zwróciły się do Caritasu Archidiecezji Wrocławskiej i 

otrzymały respiratory. Czy „PCM” wystąpił z takimi wnioskami?   

P. Starosta odpowiedział, iż Powiat posiadał 2 stacjonarne respiratory. Prezes P. Burdach 

wystąpił do Wojewody Dolnośląskiego o dostarczenie kolejnego respiratora, ponieważ był 

wymóg posiadania trzech łóżek respiratorowych przez „PCM” . Zostało to uzupełnione. P. 

Starosta zwróci się z zapytaniem do P. Prezesa, czy wystąpił do Caritasu z wnioskiem o 

zabezpieczenie w respirator. Odnośnie posiedzeń Powiatowego Zespołu Zarządzania 

Kryzysowego to są prowadzone prace, aby zwrócić się do odpowiednich instytucji o 

określenie konkretnych informacji, przedyskutowanie odpowiednich działań w celu poprawy 

sytuacji mieszkańców.  

P. Kamil Jeżyna zapytał dlaczego posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania 

Kryzysowego odbędzie się w poniedziałek?  

P. Starosta odpowiedział, iż większa ilość informacji będzie skonsultowana również przez 

weekend. Jest to moment, kiedy dane można zebrać. Do poniedziałku były podawane dane 

zachorowań w poszczególnych powiatach. Obecnie te dane nie przechodzą przez powiatowe 

sanepidy.   
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P. Urszula Wojtyło zapytała o plan poniedziałkowego spotkania Powiatowego Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego, czy będzie prowadzona dyskusja w sprawie utworzenia 

izolatorium?   

P. Starosta odpowiedział, iż prowadzone są prace nad polepszeniem funkcjonowania służby 

zdrowia. Decyzją wojewody utworzono oddział zakaźny. Decyzja była autonomiczna. Jedyne 

co można było zrobić, to w miarę dobrze się do niej przygotować i realizować.  

P. Bartosz Granat odparł,  iż w wywiadzie Prezes P. Burdach informował, że będzie się 

odwoływał od tej decyzji. Czy wiadomo jaki jest skutek tego odwołania? Był rozstrzygnięty 

konkurs nieodpłatnej pomocy prawnej i nie doszukał się informacji kto wygrał. Czy Pan 

Starosta może udzielić takiej informacji? 

P. Starosta odpowiedział, że na temat nieodpłatnej pomocy prawnej nie ma wiedzy.  

P. Wicestarosta odpowiedział, że jutro rano jest zwołane posiedzenie Komisji Konkursowej w 

sprawie konkursu nieodpłatnej pomocy prawnej.  

P. Starosta w kwestii odwołania się od decyzji wojewody należy zapytać P. Prezesa.  

 

10. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr XIII/115/19 

Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2020 rok. 

 

P. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Zmiana budżetu zakłada: 

 

1. zmniejszenie planowanych dochodów o 78.406,23 zł, w tym: 

 zmniejszenie dochodów bieżących o 78.406,23 zł,  

 zmniejszenie dochodów majątkowych  własnych o 0,00 zł, 

 

2. zmniejszenie planowanych wydatków o 578.406,23 zł, w tym: 

 zmniejszenie wydatków  bieżących o 23.406,23 zł,  

 zmniejszenie wydatków majątkowych o 555.000,00 zł.  

 

Powyższa zmiana ma wpływ na zmniejszenie o 500.000,00 zł,  planowanego deficytu, który 

po zmianie wynosi 2.637.298,00 zł.  Źródłem finansowania deficytu będą: 

 przychody z wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust.2 pkt 6 ustawy w kwocie 

705.902,21 zł, (zmniejszenie o 500.000,00 zł), 

 przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu,  

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach oraz 

wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i dotacji na 

realizację programów i projektów finansowanych z udziałem tych środków w wysokości 

961.395,79.zł,  

 przychody z tytułu kredytów i pożyczek długoterminowych  w wysokości 970.000,00 zł.   

 

Planowane przychody nie zmieniły się,  wynoszą 4.637.298,00 zł, na które składają się:   
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 wolne środki w wysokości  1.705.902,21 zł,   

 przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu,  

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach oraz 

wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i dotacji na 

realizację programów i projektów finansowanych z udziałem tych środków w wysokości 

961.395,79.zł,   

 przychody z tytułu planowanego kredytu w kwocie  1.970.000,00 zł.  

 

Planowane rozchody po zmianie wynoszą 2.000.000,00 zł, (zwiększenie o 500.000,00 zł,)   

Źródłem finansowania zwiększonych środków na wykup obligacji są wolne środki  w ramach 

których dokonany zostanie wcześniejszy  wykup obligacji w wysokości 500.000,00 zł, 

których termin wykupu zgodnie z harmonogramem przypadał na 2023 rok.  

 

 

Zmiany budżetu obejmują n/w działy: 

 

Dział 600 Transport i łączność  

Rozdział 60013 – Drogi publiczne wojewódzkie 

 

Zmiany po stronie dochodów i wydatków bieżących obejmują zmniejszenie budżetu o 

138.006,23  zł.    

 

Powyższą zmianę dokonano w oparciu o aneks do porozumienia  nr DSDiK/51/2020 w 

sprawie powierzenia do realizacji Powiatowi Wołowskiemu zadania pn.: „Wykonanie prac 

remontowych na drodze wojewódzkiej nr 338 ul. Mickiewicza w Wińsku” w ramach 

bieżącego utrzymania dróg. Zmiana wynika zakończonego postępowania przetargowego.  

 

 

 

Rozdział 60014 – Drogi publiczne powiatowe 

Zmiany po stronie dochodów bieżących obejmują zwiększenie budżetu o 13.000,00 zł. 

Zmiany po stronie wydatków obejmują: zwiększenie planu wydatków bieżących o 68.000,00 

zł oraz zmniejszenie wydatków majątkowych o 55.000,00 zł.    

 

1. Na podstawie zawartej umowy z Gminą Brzeg Dolny, zwiększa się budżet o 13.000,00 

zł, tytułem planowanej dotacji z przeznaczeniem na dofinansowanie w wysokości 50% 

kosztów remontu drogi powiatowej 1288D na odcinki 116m w miejscowości Godzięcin.  

 

2. Na podstawie zakończonego postępowania przetargowego dokonuje się zmniejszenia       

o 55.000,00 zł, planowanych w 2020 r. wydatków inwestycyjnych związanych                           

z wykonaniem dokumentacji projektowej dla zadania pn.: „Rozbudowa drogi 

powiatowej nr 1286D w m. Lubiąż ul. Willmanna”. Zmiana ta, ma odzwierciedlenie w 

WPF.   

Powyższe środki, przesuwa się na bieżące wydatki w zakresie usług pozostałych na 

drogach powiatowych.   

 

Dział 750 Administracja publiczna  
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Rozdział  75020- Starostwo Powiatowe  

Na podstawie planowanego aneksu do umowy na realizację zadania inwestycyjnego pn.: 

„Wykonanie monitoringu wizyjnego wraz z systemem zabezpieczenia alarmowego                         

w Starostwie Powiatowym w Wołowie”, następstwem którego będzie przesunięcie środków          

w wysokości 117.100,00 zł, do realizacji w 2021 r. dokonuje się zmniejszenia planowanych       

w 2020 r. wydatków o w/w kwotę. Zmiana ta, ma odzwierciedlenie w WPF.   

 

Dział 757 Obsługa długu publicznego   

Rozdział  75702- Obsługa papierów wartościowych, kredytów i pożyczek oraz innych 

zobowiązań jednostek samorządu terytorialnego zaliczanych do tytułu dłużnego – 

kredyty i pożyczki 

Na podstawie planowanego wykonania wydatków związanych z obsługą długu zmniejsza się 

plan o 60.000,00 zł.  

 

Dział 758 Różne rozliczenia 

 

Rozdział 75818 Rezerwy ogólne i celowe  

 

1. Zwiększa się rezerwę ogólną o 20.000,00 zł.  

 

2. Zmniejsza się rezerwę celową na inwestycje i zakupy inwestycyjne ogółem                                

o 382.900,00. zł, w tym: 

 zwiększa się o 155.533,00 zł, do kwoty 173.585,00 zł, rezerwę  celową na inwestycje i 

zakupy inwestycyjne, 

 zmniejsza się o 533.433,00 zł, rezerwę  celową na inwestycje i zakupy inwestycyjne 

na zadania realizowane w ramach środków z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych.  

W ramach otrzymanych  środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w wysokości 

533.433,00 zł, w 2020 r,. planuje się sfinansować następujące inwestycje:    

 

1. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1280D w miejscowości Pierusza, dł. 0,8 km”  - 

Pierusza droga dojazdowa do gruntów rolnych (rozdział 01042). Łącznie planowane 

wydatki 266.500,00 zł, w tym finansowane w ramach : 

 dotacji z Województwa Dolnośląskiego 80.000,00 zł,  

 środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 180.000,00 zł, 

 środków własnych 6.500,00 zł.   

 

2. „Przebudowa budynku - oddymianie klatek schodowych etap IV” w Zespole Szkół 

Zawodowych w Brzegu Dolnym (rozdział 80115).  Łącznie planowane wydatki   

250.000,00 zł, w tym finansowane w ramach : 

 środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 21.390,04 zł, 

 środków własnych 228.609,96 zł.   

 

3. „Modernizacja budynku warsztatów Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego 

w Wołowie  - wymiana pokrycia dachu” (rozdział 80115). Łącznie planowane wydatki 

100.000,00 zł, w tym finansowane w ramach : 

 środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 88.024,94 zł, 
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 środków własnych 11.975,06 zł.   

 

4. „Modernizacja centralnego ogrzewania w Budynku Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie” (rozdział 85218). Łącznie planowane wydatki 100.000,00 zł, w tym 

finansowane w ramach : 

 środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 87.208,02 zł, 

 środków własnych 12.791,98 zł.   

 

5. „Wykonanie instalacji kotłowni w budynku Placówki Opiekuńczo- Wychowawczej Typu 

Socjalizacyjnego w Wołowie przy ul. Kościuszki 27” (rozdział 85510). Łącznie 

planowane wydatki 160.000,00 zł, w tym finansowane w ramach : 

 środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 156.810,00 zł, 

 środków własnych 3.190,00 zł.   

Dział 801 Oświata i wychowanie/ Dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza  

 

Na podstawie planowanego wykonania dochodów i wydatków bieżących zwiększa się budżet 

Powiatowego Centrum Edukacji i Pomocy Psychologiczno - Pedagogicznej w Wołowie o 

16.300,00 zł.  

 

Dział 853 Pozostałe zadania w  zakresie polityki społecznej  
 

Rozdział  85333 -  Powiatowe Urzędy Pracy 

 

Zmiany po stronie  dochodów i wydatków bieżących  obejmują zwiększenie budżetu                      

o 30.300,00 zł. 

 

W oparciu o pismo Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej DF-

I.4020.142.5.2020.JC/DB dokonuje się zwiększenia  o 30.300,00 zł,  planowanych środków z 

Funduszu Pracy na finasowanie przez Powiatowy Urząd Pracy w Wołowie  kosztów obsługi 

zadań określonych w art. 15 zzb-15zze ustawy z dnia 02 marca 2020r. o szczególnych 

rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID – 19, 

innych chorób zakaźnych oraz wywoływanych nimi sytuacji kryzysowych.  

 

Dział 855 Rodzina 

 

Rozdział 85510 Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych 

 

Na podstawie planowanego wykonania zwiększa się plan wydatków dotacyjnych ogółem o 

40.000,00 zł,  z przeznaczeniem na pokrycie kosztów za  dzieci umieszczone w  placówkach 

opiekuńczo- wychowawczych.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska P. Kamil Jeżyna 

odparł, iż opinia komisji jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr XIII/115/19 Rady 

Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2020 rok z 

uwzględnieniem autopoprawki..  
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Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Janusz Dziarski, Artur Fojt, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz 

Kawalec, Wacław Kwiek, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Anna 

Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Michał Gołąb, Bartosz Granat, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (1) 

Stanisław Borkowski  

 

 

11. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego. 

 

P. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska P. Kamil Jeżyna 

odparł, iż opinia komisji jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz 

Kawalec, Wacław Kwiek , Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Anna 

Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Michał Gołąb , Bartosz Granat , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (1) 

Stanisław Borkowski  

 

12. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Wołowskiego za 

rok szkolny 2019/2020. 

Kierownik wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych P. Katarzyna Fęglerska 

przedstawiła prezentację.  

 

P. Kamil Jeżyna zapytał, czy w związku z podjęciem pracy w Starostwie Powiatowym w 

Wołowie, czy zostało postawione przed Panią  Kierownik  jedno główne zadanie zw. z  

uporządkowaniem sytuacji oświatowej w powiecie wołowskim bądź jej przekształcenia? 

Zapytał jaki cel Pani Kierownik sobie postawiła?  
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P. Katarzyna Fęglerska odpowiedział, iż objęła tę funkcję z dniem 1 września br. w  bardzo 

trudnym czasie dla oświaty. Oświata jest tematem bardzo dynamicznym. Zarówno z P. 

Starostą jak i również podczas posiedzenia Komisji Edukacji podejmowany był szereg 

różnych tematów dotyczących funkcjonowania oświaty. Wskazała, iż z wielką 

skrupulatnością  oraz wnikliwością przygotowywała informację oświatową. Przeanalizowała 

wszystkie dane, które bardzo dużo wykazały w kontekście planowania Wydziału Edukacji, 

Kultury i Spraw Społecznych. Nie jest to rzeczą łatwą. Po 2,5 miesiącach pracy ciężko jest 

wysnuć realne wnioski dot. funkcjonowania oświaty. Nie mniej jednak jest bardzo dużo 

pomysłów i szans, które stają przed edukacją. Dodała, iż jest bardzo pozytywnie nastawiona 

do projektów, które są realizowane. Nadto P. Kierownik wskazała, iż nawiązała bardzo dobrą 

współpracę z dyrektorami szkół. Ponadto środowisko oświatowe powiatu wołowskiego nie 

jest jej obce, ponieważ współpracuje z nimi od ponad 10 lat. Dzięki temu, że zna specyfikę 

pracy szkoły, ułatwia jej to pracę. Trudno jest zrozumieć schemat funkcjonowania placówki 

oświatowej jeśli się tam nie pracuje. P. Fęglerska obiecała, że dołoży wszelkich starań, aby 

oświata w powiecie wołowskim funkcjonowała na jak najwyższym poziomie.  

P. Urszula Wojtyło pogratulowała P. Kierownik merytorycznego podejścia i przygotowania 

prezentacji. Dodała, iż niepokojący jest wskaźnik odpływu uczniów, który zwiększył się z 

20,2 na 28,3. Zarząd powinien mocno popracować na tym, aby wzmocnić działalność 

promocyjną placówek oświatowych. Z prezentacji wynika, że wyposażenie w placówkach jest 

bardzo dobre.  

P. Józef Szumilas podziękował za otrzymane sprawozdanie z zadań oświatowych. Dodał, iż 

przedstawiony materiał jest bogaty źródłowo. Każdy z radnych może wyciągnąć wnioski 

właściwe co do stanu oświaty, a przede wszystkim niezbędnych kierunków zmian.  Jest kilka 

zagrożeń, które dostrzega. Te zagrożenia są charakterystyczne dla wielu samorządów, nie 

tyko dla powiatu wołowskiego. Pierwszym problemem jest subwencja oświatowa ogólna, 

która jest jednym ze źródeł finansowana zadań oświatowych. Około 80% środków z budżetu 

oświaty przeznaczana jest na płace i ich pochodne. Tutaj widać takie zagrożenie, które istnieje 

od roku 2017. Pomimo wzrostów w liczbach bezwzględnych o czym mówiła P. Kierownik 

samorząd ponosi coraz wyższe koszty prowadzenia zadań oświatowych. Oznacza to 

zagrożenie dla roku budżetowego, a zwłaszcza dla tworzonego budżetu na rok 2021. 

Ustanowienie płacy minimalnej i ustanowienie przez Ministra Edukacji Narodowej dodatków 

funkcyjnych spowodowało problemy o których mowa. Subwencja nie pokrywa wszystkich 

realnych kosztów finansowania szkół.  

P. Katarzyna Fęglerska odparła, iż nie dotyczy to szczegółowo roku 2019/2020. Bardzo 

cieszy fakt realizacji projektu „Rozwój kształcenia zawodowego w powiecie wołowskim – 

edycja 2”. Dofinasowanie z Unii Europejskiej wynosi ponad 3.600,00 zł a także modernizacja 

kształcenia zawodowego jest na ponad 5.000.000,00 zł. Szkoły pomimo trudności biorą udział 

w szeregu projektach, dzięki którym rozwijają się. Projekty, które od stycznia będą 

realizowane są szansą dla kształcenia zawodowego. Organ prowadzący jest w stałym 

kontakcie ze szkołami. Dyrektorzy każdego dnia przedstawiają raport. Wydział Edukacji 

pilotuje to, co się dzieje w placówkach. W ubiegłym roku zostały pozyskane środki na 

doposażenie szkół w tablety, laptopy. Dyrektorzy pięciu placówek złożyli wnioski o 

doposażenie sprzętu i na każdą placówkę przypada 14.000,00 zł.   

 

P. Józef Szumilas podziękował P. Kierownik za głos.   

 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 
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P. Przewodniczący dodał, iż w ostatnim czasie wpłynęły trzy interpelacje. Radnej P. Urszuli 

Wojtyło i dwie interpelacje radnego P. Bartosza Granata. Na interpelacje zostanie udzielona 

odpowiedź.  

 

Głos zabrała P. Urszula Wojtyło. Wskazała, iż złożyła interpelację z tego względu, gdyż z 

dniem ostatniego grudnia kończy się umowa w oparciu o którą funkcjonuje dom dziecka w 

Krzydlinie Małej. Są tam cztery  placówki opiekuńczo - wychowawcze. Nie ma dużo czasu. 

Ogłoszony konkurs będzie miał dość spore obwarowania. Poprosiła o przyśpieszenie terminu 

ogłoszenia konkursu.   

 

P. Katarzyna Fęglerska odniosła się do pytania P. Wojtyło. Jeśli chodzi o konkurs dotyczący 

Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo –Wychowawczej  “Wiosna” to wszystkie dokumenty 

w sprawie ogłoszenia konkursu są przygotowane . Zostały przeprowadzone rozmowy z 

Siostrą Dyrektor. Konkurs prawdopodobnie zostanie ogłoszony w przyszłym tygodniu.   
 

 

14. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Głos zabrał P. Kamil Jeżyna. Zapytał o zaległe protokoły z posiedzeń Zarządu, których jest 

ponad kilkadziesiąt? Czy Zarząd przyjął protokoły, które zostały przesłane do wniesienia 

uwag?  

 

P. Starosta odpowiedział, że protokoły są sukcesywnie przygotowywane przez Biuro Rady i  

Zarządu.   

 

P. Urszula Wojtyło złożyła słowny wniosek w sprawie utrzymania dróg i poboczy. Na 

drogach tych, które nowo powstały, pobocza są już wyższe od nawierzchni jezdni i następuje 

degradacja tych dróg. Szkoda tych prace, które zostały wykonane i warto pomyśleć, aby to 

usprawnić.   

 

P. Kamil Jeżyna ponownie zapytał, czy Zarząd przyjął protokoły, które zostały przesłane do 

wniesienia uwag? Czy sprawdzono stan drogi nr 341, głównie chodzi o ścieżkę rowerową, 

która stwarza teraz zagrożenie dla rowerzystów. Po wykonanych pracach (na poboczach i 

drodze) pozostałości zalegają na ścieżce.   

 

P. Maciej Nejman zapytał o ścieżki do Garwołu i Uskorza. Dodał, iż bardzo duża ilość liści 

blokuje odpływy, niebezpieczne staje się korzystanie ze ścieżki. Wnosi o uporządkowanie 

ścieżki.   

 

P. Kamil Jeżyna odparł, iż nadal czeka na odpowiedź od P. Starosty odnośnie protokołów.   

 

P. Starosta odpowiedział, że skontaktował  się z obsługą prawną w tej sprawie.   

 

Mecenas wskazał, iż  protokoły Zarządu powinny być przyjmowane na następnym 

posiedzeniu Zarządu. Zarząd może też przyjąć protokół po terminie. Przyjęcie protokołu 

oznacza, że taki stan faktycznie nastąpił. Nawet po roku można przyjąć protokół z 

posiedzenia Zarządu. Protokół przyjmują zawsze obecni członkowie.   
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P. Starosta dodał, że Biuro Rady wysłało protokoły do byłych członków zarządu i pojawiły 

się uwagi.   

 

P. Kamil Jeżyna zapytał, czy protokoły zostały ujęte w posiedzeniu Zarządu?  

 

P. Starosta odpowiedział, że przesłane protokoły nie zostały przyjęte, ponieważ zostały 

wniesione uwagi.   

 

15. Wolne głosy, komunikaty. 

 

P. Józef Szumilas zaapelował do Radnych o wzajemny szacunek. 

 

 

16. Zakończenie obrad godz. 17:47.  

 

 

 

  

Przewodniczący 

Rada Powiatu Wołowskiego 

  

 

Przygotował(a): Marta Drabik 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


